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/Referat 

LUU Vest 

Dato: 14. marts 2023 kl. 14.00 til 16.00 

Sted: Brøndby, lokale 13 

 
 
Tilstedeværende 
Helle Udsen, formand 
Mette Plett, Høje-Taastrup Kommune 
Heidi Kelm Jensen, Rødovre kommune, FOA  
Olga Uspenskaya, Elev 
Lisbeth Nygaard, Albertslund Kommune  
Line Sørensen, Region H 
Camilla Louise Pedersen, FOA 
Michael Gyes, FOA 
 
Fra SOSU H 
Mette Grønvaldt 
Ida Scheel Christensen 
Mette Thimgaard Gudiksen 
John Steffensen 
 
Afbud: 
Susanne Rasmussen, næstformand, Social psyk. Region H, FOA 
Solveig Østergaard, Region Hovedstaden  
Susie Lentz, Region H psykiatrisk center, FOA  
Lars Ole Jacobsen, Herlev Gentofte hospital, FOA 
 

Dagsorden 
 

1. Godkendelse af dagsorden  
 

2. Referat af mødet i det lokale uddannelsesudvalg 
 

3. Oversigt over ny udpegning 
 

4. Drøftelse af arbejdet i det lokale uddannelsesudvalg 
 

5. Konstituering 
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6. Drøftelse af Praktik 2 

 
7. Bedre sammenhæng mellem oplæring og undervisning 

 
8. Strategiplan 2026 

 
9. AMU 

 
10. Orientering fra SOSU H 

 
11. Orientering fra medlemmer og formandskab 

 
12. Eventuelt 

 

Referat 
1. Godkendelse af dagsorden  

Der var udsendt et forslag til dagsorden til mødet den 14. marts 2023. Udvalget god-
kendte dagsordenen. 

 
 

2. Referat af mødet i det lokale uddannelsesudvalg 
Der var ikke udsendt et referat, da mødet den 30. november 2022 blev aflyst. 

 
 

3. Oversigt over ny udpegning 
Der har været gennemført en ny udpegning til udvalget med deadline den 13. januar 
2023. Udvalget indledte derfor mødet med en præsentationsrunde. 

 
 

4. Drøftelse af arbejdet i det lokale uddannelsesudvalg 
Der var udsendt et bilag med de emner, som det lokale uddannelsesudvalg kan be-
skæftige sig ifølge Erhvervsuddannelsesloven. Udvalget drøftede eksempler på em-
ner, der har været til drøftelse i udvalget de seneste år.  
 
Udvalget besluttede, at ”valgfag” skal på en kommende dagsorden – både en oversigt 
over de nuværende valgfag samt en drøftelse af, hvordan de kan indgå i sammen-
hæng med de øvrige fag og oplæringen. Mette Gudiksen nævnte nogle eksempler på 
de nuværende valgfag, herunder ”Blod og urin”, hvor der er en sammenhæng til dele 
af Naturfag. 
 
Olga nævnte i dan sammenhæng, at der er brug for en drøftelse af Naturfag, fordi det 
giver udfordringer for eleverne. Der er opmærksomhed på, at der er elever, der er be-
kymrede for faget og prøven, selvom næsten alle består. Der er materiale om eleverne 
opfattelse af faget, og punktet kommer på dagsordenen til et kommende møde. 
Mette Grønvaldt orienterede i forlængelse heraf om, at SOSU H vil etablere et netværk 



 

3 

for undervisere i naturfag bl.a. mhp at imødegå nogle af elevernes oplevede udfor-
dringer.  
 
Udvalget drøftede desuden praktikvejlederuddannelsen. Hjælpere og assistenter kom-
mer på samme hold på uddannelsen, og der er erfaring for, at det giver udfordringer 
for SOSU-hjælpere på uddannelsen. Punktet bliver taget op på et kommende møde. 
 
Endelig drøftede udvalget tilrettelæggelsen af møderne, og det blev besluttet, at mø-
derne fremover bliver fra kl. 13.00 til 15.00. 
 
 

5. Konstituering 
Da det var første møde efter ny udpegning, skulle udvalget konstituere sig med for-
mand og næstformand. 
 
Helle Udsen, Brøndby Kommune blev valgt til formand, og Susanne Rasmussen, FOA, 
blev valgt til næstformand. 

 
6. Drøftelse af Praktik 2 

Udvalget havde på sit seneste møde drøftet punktet, og det har efterfølgende været 
drøftet i det centrale udvalg. Det lokale uddannelsesudvalg har ikke mulighed for at 
gøre mere – den mulighed ligger i det faglige udvalg. 
 
Udvalget drøftede, hvordan fordelingen af oplæringspladser i praktik 2 gennemføres i 
Vest-søjlen. Der var enighed om, at der er brug for at se på den lokale procedure for 
fordeling af pladserne, og der kommer et punkt på den kommende dagsorden om for-
delingen af oplæringspladser på praktik 2. 

 
 

7. Bedre sammenhæng mellem oplæring og undervisning 
Der er stort fokus på veje til at forbedre sammenhængen mellem oplæringen og un-
dervisningen. Udvalget drøftede emnet på det seneste møde i forbindelse med Dia-
logværktøjet. Det Nationale Rammepapir, der er udsendt i den endelige udgave, drejer 
sig i høj grad om et styrket samarbejde. Link til rammepapiret nedenfor: 
 
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/marts/230306-mere-samarbejde-mellem-sko-
ler-og-oplaeringssteder  
 
Der er siden igangsat flere initiativer, der har som mål at udvikle sammenhængen. 
Mette Gudiksen orienterede om, at elever og vejledere sammen inviteres ind på sko-
len ret kort tid inde i praktik 1, hvor undervisere vejledere og elever kan skabe den di-
rekte kontakt, der kan være grundlag for en bedre sammenhæng. Flere i udvalget gav 
udtrykt for, at der var positive reaktioner på initiativerne og udviklingen. 
 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/marts/230306-mere-samarbejde-mellem-skoler-og-oplaeringssteder
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/marts/230306-mere-samarbejde-mellem-skoler-og-oplaeringssteder
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Udvalget havde en drøftelse af, at de krav som vejlederne stiller til eleverne. Olga 
nævnte, at der blandt eleverne var en opfattelse af, at de blev mødt med forskellige 
krav fra vejlederne. 
 
Udvalget vil gerne orienteres om udviklingen og erfaringerne fra de initiativer, der 
kommer i gang. 
 
Mette Grønvaldt orienterede om, at der arbejdes på, at skolen kan udbyde cykeltræ-
ning – det sker i samarbejde med Røde Kors. SOSU H prioriterer at finde en løsning, 
selvom om det ikke ligger inden for skolens kerneopgave. Det vil sandsynligvis 
komme til at ligge sidst på dagen eller i umiddelbar forlængelse af undervisningens 
ophør. 
 
Der findes allerede følgende tilbud fra Røde Kors – ligesom mange af de boligsociale 
helhedsplaner tilbyder cykeltræning i nærområdet i sommerhalvåret: 

 
Ballerup * Michael Kvetny 6126 1128 Michael.kvetny@gmail.com 

Furesø Anny Kjeldsen 3031 0857 annykjeldsen@mail.dk 

Gladsaxe Susanne Schou 2422 2084 gladsaxe.cykelskole@rodekors.dk 

Hovedstaden/Frederiks-
berg Susanne 6060 1963 cykel.frb@rodekors.dk  

Hovedstaden/Vanløse Claus Thestrup  5180 1978 rkh.claus.thestrup@rodekors.dk 

Høje-Taastrup Merete Barstad 6155 0234 mbars@outlook.dk 

Ishøj-Vallensbæk Natasha Carstens 2839 2889 natasha.carstens@gmail.com 

Solrød-Greve * Marianne Svane 2217 3463 msv2680@gmail.com 

  
* betyder at det ikke er en decideret cykeltræning, men at de frivillige i andre integrati-
onsaktiviteter også gerne vil lave cykeltræning, hvis der er efterspørgsel. 
 
 

8. Strategiplan 2026 
Bestyrelsen har besluttet en ny strategiplan for SOSU Hs udvikling de kommende år – 
Strategi 2026. Planen var udsendt til orientering. Udvalget havde ikke supplerende be-
mærkninger. 

 
 

9. AMU 
FEVU (efteruddannelsesudvalget) havde udsendt det årlige spørgeskema i forbin-
delse med Behovsindmeldingen. Kompetencecentret udarbejder et udkast til svar på 
forespørgslen, og det centrale udvalg koordinerer eventuelle input fra udvalgene. 
 
Ida redegjorde for udviklingen i AMU, herunder at der bliver set på demensuddannel-
serne i AMU, som der er en del af. Der vil blandt andet blive set på behovet for uddan-
nelse i forhold til demente med udadreagerende adfærd.  
 

mailto:Michael.kvetny@gmail.com
mailto:annykjeldsen@mail.dk
mailto:gladsaxe.cykelskole@rodekors.dk
mailto:cykel.frb@rodekors.dk
mailto:rkh.claus.thestrup@rodekors.dk
mailto:mbars@outlook.dk
mailto:natasha.carstens@gmail.com
mailto:msv2680@gmail.com
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Der vil desuden være fokus på ”simulation” samt on-line-undervisning. Udvalget be-
mærkede, at der er muligheder i at bruge on-line-undervisning, men at det bør anven-
des i kombination med undervisning med fysisk tilstedeværelse. 
 
Michael nævnte, at de mange dokumentationssystemer kan give udfordringer for 
medarbejderne. Ida nævnte at der er opmærksomhed i forhold til dokumentation og 
kravene til dokumentation. 
 
 

10. Orientering fra SOSU H 
Mette Grønvaldt orienterede fra skolen. Siden oprettelsen af SOSU H har der været de 
forskellige afdelinger haft forskelligt antal lektioner, og der har været forskellig varig-
hed. Der har givet anledning til administrative udfordringer i forhold til ministeriets 
indberetningssystemer. Der er derfor nu ens antal lektioner og varighed på alle afde-
linger. Derfor er undervisningsdagen – lektioner og pauser ens. Der vedlægges en 
oversigt til referatet. 
 
 

11. Orientering fra medlemmer og formandskab 
Der var ikke bemærkninger under punktet. 

 
 

12. Eventuelt 
Der var ikke bemærkninger under punktet. 
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